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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  6 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 08/2012 
Caràcter: ordinari 
Data: 17 de desembre de 2012 
Horari: de 20.02 a 21.40 h 
Lloc: Centre Cívic de la Creu de Barberà 
 
 
Assistents 
 
Montserrat Capdevila Tatché, presidenta 
Jesús Lafuente Gutiérrez, vocal del PSC 
Roberto Abril Antón, vocal del PSC 
Luis Rosal Martínez, vocal del PP 
Anna López Muñoz, vocal de l’AV de la Creu de Barberà 
Conxita Membrives Gabaldà, vocal de l’AV de les Termes 
Antonio Cuevas Cerrillo, vocal de l’AV d’Espronceda  
Juan Egea Zaguirre, vocal de l’AV de Campoamor 
Josep Guàrdia Anglés, vocal de les entitats de gent gran  
Andrés Montávez Gómez, vocal de les entitats culturals 
Susana Ruiz Espinosa, vocal de les entitats esportives 
Joan Gasull i Embid, vocal de les entitats juvenils 
Gabriela Jiménez Álvarez, vocal de les entitats de comerciants 
Cristina Muñoz Cañadas, secretària delegada 
 
Altres assistents: 
 
Rosa Martínez Camarasa, cap del Servei d’Obres Públiques 
Àngel Muñoz Aperador, coordinador del Districte 6 
Laura Olucha Rodriguez, coordinadora de l’EspaiSocial Sabadell 
Joan Gual Martí, tècnic de Parcs i Jardins 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Pilar Pueyo Ruiz, vocal del PSC 
Taoufik Ezzouak Ghazal, vocal de les entitats culturals 
Pedro Sánchez Martínez, vocal de les entitats esportives 
José Antonio Villarreal Benavides, vocal de les entitats esportives 
Moisés Morales Ruiz, vocal de les entitats educatives 
Mohamed Eddabouzi, vocal del grup altres entitats 
José Luis González Jiménez, vocal representant dels centres d’ensenyament 
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Sagrario Quiñones Ruiz, vocal representant dels Centres d’Atenció Primària 
 
Excusen la seva absència: 
 
Lluís Monge Presència, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat  
Raquel Alcaide Lozano, representant de CiU (5%) 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Projecte EspaiSocial Sabadell. 
3. Campanya de poda hivern 2012/2013. 
4. Nomenament pendent del representant en el Consell de Ciutat. 
5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació  i 

Consell de Ciutat. 
6. Presentació remodelació del passeig de la Plaça Major. 
7. Comunicacions. 
8. Torn obert de paraules. 
 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte, de 30 d’abril de 1997, la presidenta declara oberta la sessió.  
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
La Sra. Montserrat Capdevila dóna la benvinguda als vocals i a les persones que hi 
assisteixen com a públic.  
 
Seguidament s’inicia la sessió del Consell amb l’ordre del dia estipulat. 
 
 
1. Aprovació de les actes anteriors 

 
Acord: s’aprova l’acta anterior del 21 d’octubre.  
 
 

2. Projecte EspaiSocial Sabadell 
 
La Sra. Montserrat Capdevila presenta la Sra. Laura Olucha, coordinadora de 
l’EspaiSocial Sabadell, antic Espai Sant Jordi, la qual ve a presentar el projecte de 
l’entitat i li dóna la paraula. 
 
La Sra. Laura Olucha dóna les gràcies i comença presentant l’entitat indicant que 
l’objectiu de la mateixa es un projecte comunitari que treballa en primer lloc als barris 
d’Espronceda i Campoamor, però que també s’exporta al Districte 6 i a la ciutat. 
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Es va constituir com EspaiSocial Sabadell a l’abril i la primera tasca va ser fer una 
diagnosi del territori d’Espronceda i Campoamor en diferents àmbits: infància, joves, 
adults, gent gran, relacions intergeneracionals.  
 
En fer aquesta diagnosi es van detectar, per exemple, que hi havia un dèficit de reforç 
escolar i es un dels punts que s’ha inclòs al projecte: s’està gestant una prova pilot per 
a un grup de nens de primària i un grup de nens de secundària de reforç escolar amb el 
suport d’escoles del districte 6, on també participen voluntaris i professionals. 
 
Un altre àmbit on es van constatar deficiències va ser en l’àmbit de família, on han vist 
la necessitat d’afavorir l’estabilitat familiar i destacar la figura del cuidador. En aquest 
sentit s’està fent cursos per a cuidadors (a l’octubre va començar un i ara al desembre 
comença un altre). Són projectes on participa la Creu Roja i altres entitats com la 
Fundació Pere Tarrés. 
 

S’hi incorpora la Sra. Gabriela Jiménez, vocal d’entitats comercials. 
 
També tenen participació dintre del PAJJ-6 i fan un acompanyament a la Plataforma de 
Joves del Sud perquè facin activitats dintre de l’espai. 
 
En relació amb l’àmbit d’adults, s’està incidint sobretot en un reforç a nivell emocional i 
d’acompanyament. Es fan tallers d’autoconeixement, grups de dones, pintura 
terapèutiques.  
 
En relació amb la gent gran, un dels punts que s’està treballant és recuperar les 
passejades per a gent gran que es realitzaven amb el Pla de Barris. Informa que el 
proper dia 19 de desembre a les 10 h comencen novament amb l’objectiu de vetllar per 
la qualitat de vida de les persones grans, tindran com a punt de sortida l’EspaiSocial 
Sabadell amb una durada aproximada de 2 a 2.30 h i de caràcter gratuït. 
 
Altres projectes són intergeneracionals, com per exemple el grup Estima’t o el programa 
Jo t’ensenyo, que vol, mitjançant el ball, que gent gran i gent jove sense referents adults 
es trobi per aprendre a ballar i parlar català.  
 
Per acabar, la Sra. Laura Olucha indica que l’entitat no vol ser una entitat aïllada, sinó 
que vol fer projectes comuns amb la resta d’entitats del districte. Actualment ja treballa 
en determinats projectes amb l’Ajuntament i amb entitats com l’AV d’Espronceda, l’AV 
de Campoamor, la Plataforma de Joves, el PDC, i moltes altres, però està oberta a 
treballar amb més entitats. Un dels objectius més importants és el treball en xarxa i en 
aquest sentit, des de la seva entitat aspiren a promoure aquest treball en xarxa entre les 
entitats per tal de millorar el territori. 
 
S’obre el torn de paraules. 
 
El Sr. Josep Guardia vol indicar que el treball de les entitats és molt important i que en 
el seu cas, al Casal també es fan activitats per a gent gran amb un personal maquíssim. 
 
La Sra. Montserrat Capdevila indica que seria interessant que les entitats que treballen 
al Districte 6 presentessin el seu projecte en el Ple per tal que la resta d’entitats i 



  57 
 

ciutadans dels barri els puguin conèixer i en determinats casos, participar. Així mateix, 
demana que tal com ja ha indicat la ponent es tingui en compte l’EspaiSocial Sabadell 
per la resta d’entitats com a referent per a treballar conjuntament en projectes comuns, 
alguns ja ho estan fent però d’altres també poden accedir. 
 
 

3. Campanya de poda hivern 2012/2013 
 
La Sra. Montserrat Capdevila presenta el Sr. Joan Gual, tècnic de Parcs i Jardins, que 
ve a presentar la campanya de poda d’aquest any. 
 
El Sr. Joan Gual indica que, tot i el títol, es poda durant tot l’any (manteniment), però es 
reserven les podes més intenses a l’hivern. En total es podaran uns 6.909 arbres a tota 
la ciutat, dels quals corresponen 5.669 a arbrat viari i 1240 a arbrat de places, espais 
públics, instal·lacions esportives i escoles públiques.  
 

S’incorpora la Sra. Susana Ruiz, vocal d’entitats esportives. 
 
Es destinen a la campanya de poda tres equips de treball formats per tres operaris, 
dues plataformes elevadores i un camió cistella. Aniran equipats també amb un camió 
remolc amb una trituradora incorporada per gestionar el residu. 
 
S’han preparat uns tríptics on s’explica com funciona la campanya de poda i quins son 
els seus objectius.  
 

S’incorpora el Sr. Juan Egea, vocal de l’AV de Campoamor. 
 
El tipus de poda a aplicar als arbres ve donat pel tipus d’arbre, el seu estat i el seu 
emplaçament i es diferencia entre els següents:  
 

• Brocades: es realitza bàsicament a les moreres. 
• Retalt: es realitza bàsicament a les truanes per tal de retirar-ne els fruits que s’han 

produït als límits de la capçada abans que caiguin a terra i embrutin. 
• Manteniment: s’aplica a arbres adults que estant situats en carrers amples o 

jardins. Implicar bàsicament suprimir les branques mortes, trencades i mal 
orientades conservant en tot moment el volum i forma natural de l’arbre. 

• Reducció de capçada: s’aplica en aquelles espècies o carrers en que l’actuació de 
poda ha de ser més intensa per adequar el volum de les capçades a l’espai 
disponible. 

• Formació: s’aplica en arbres petits per afavorir el desenvolupament més adequat 
a la seva estructura i port natural. 

 
Per determinar quins arbres s’han de podar, es fan visites tècniques a la ciutat, on es fa 
evident les prioritats de la poda, però també es té en compte un criteri de poda anual 
depenent del tipus d’arbre.  
 
El Sr. Joan Gual presenta la llista de carrers i places del Districte 6 on es farà poda 
durant aquesta campanya.  
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La Sra. Montserrat Capdevila demana si hi ha preguntes.  
 
El Sr. Cristóbal Granados indica que al Poliesportiu Termes hi ha branques caigudes i 
es necessita corregir pel proper diumenge ja que hi ha activitats programades. El Sr. 
Joan Gual en pren nota.  
 
La Sra. Lucía Aparicio comenta que a Espronceda hi ha els jardins privats on cadascú 
ha plantat el que ha volgut però que ara estan descuidats i demana si se’ls pot portar 
compost. La Sra. Montserrat Capdevila respon que el compost està a disposició dels 
ciutadans als Punts Blau. La Sra. Lucía demana si els en poden portar als jardins en 
lloc d’anar-ne a buscar ells, ja que són gent gran. La Sra. Montserrat Capdevila respon 
que miraran si es pot fer. 
 
La Sra. Conxita Membrives indica que fa molts anys que no es poden els arbres d’Illa 
Noble 6. El Sr. Joan Gual pren nota per mirar-s’ho. 
 
 

4. Nomenament pendent del representant en el Consell de Ciutat 
 
La Sra. Montserrat Capdevila indica que està pendent aquest nomenament. A l’última 
sessió es va proposar provisionalment la Sra. Gabriela Jiménez, la qual no accepta el 
nomenament. No es presenta ningú més, de manera que queda pendent de 
nomenament. 
 
 

5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació  i 
Consell de Ciutat 

 
La Sra. Montserrat Capdevila indica que només ha comparegut la vocal del Consell 
d’Esports i demana si hi ha alguna informació per donar als vocals del Consell. 
 
La Sra. Susana Ruiz, representant del Consell d’Esports, informa que va haver-hi una 
reunió el passat novembre en què es va parlar del Llibre Blanc de l’Esport, un recull de 
la situació actual de la ciutat, el qual s’ha de renovar i es van crear diferents taules. La 
Sra. Susana Ruiz s’ha inscrit a una, però està obert que altres vocals/entitats hi puguin 
participar. També es va tractar el tema de la 65è Festa de l’Esport, on ella també 
participa en l’organització, i demana que si algú vol aportar alguna idea li pot traslladar 
al seu correu electrònic, el qual poden demanar a la tècnica de territori del districte. Està 
previst que tingui lloc el 25 d’abril.  
 
També es va parlar del pressupost d’Esports i del projecte de l’Olimpia, on anirà la 
Federació Catalana de Futbol, que està previst que s’acabi a finals de gener i es podrà 
visitar un cop acabades les obres.  
 
Un altre punt que es va tractar va ser una petició de recollida d’aliments per al Rebost 
Solidari; es va demanar que les diferents entitats esportives fessin recollida durant el 
gener. En aquest sentit, l’Espirall fa una activitat al Casal Cívic el dia 23 de desembre i 
l’entrada serà un quilo de somriure i els aliments recollits s’enviaran al Rebost Solidari. 
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6. Presentació remodelació del passeig de la Plaça Major 
 

La Sra. Montserrat Capdevila presenta la Sra. Rosa Martínez Camarasa, cap de Servei 
d’Obres Públiques, que ve a presentar les obres de remodelació del pg. de la Plaça 
Major. La Sra. Montserrat Capdevila indica que tot i ser un punt cèntric i no estar dins 
del districte, és un espai de trobada de molts ciutadans i per això s’ha pensat que seria 
interessant que s’exposés al Consell de Districte. A continuació dóna la paraula a la 
Sra. Rosa Martínez. 
 
La Sra. Rosa Martínez indica que durant el mes de juliol de 2012 es va arribar a un 
acord sobre l’avantprojecte d’obres de la zona del passeig central de la ciutat. Ha estat 
en debat durant dos anys i avui es vol presentar la primera fase d’obres que afecta la pl. 
de l’Àngel, el pg. de Manresa i el c. de la Palanca. 
 
La zona de l’àrea central està pensada com a prioritària per a vianants, a un sol nivell, i 
diferenciades les àrees de transport públic, càrrega i descàrrega, bicicletes i taxis. Hi ha 
una proposta de reduir el nombre de parades de busos, unificant-les i col·locant-les a la 
part central, molt a prop de la sortida de l’estació de tren. Es permetrà el pas 
d’autobusos i de taxis.  
 
Pel que fa a la pl. de l’Àngel, es farà plantació d’arbrat i una zona de jocs. Està pensada 
a dos nivells, ja que té un fort pendent. 
 
Al pg. de Manresa es preveu una plantació a un sol nivell, es destina la part central al 
transport públic i el c. de la Palanca també estarà a un sol nivell, igual que la resta de 
carrers (c. de Marià Fortuny i c. de la Borriana).  
 
S’ha fet ja el projecte executiu, que va sortir a concurs, i està previst que les obres durin 
entre 5 i 6 mesos i que comencin després de la campanya de Nadal, què és un 
compromís amb el que es va arribar amb els comerciants del centre.  
 
La Sra. Montserrat Capdevila indica que el projecte es pot consultar al lloc web de 
l’Ajuntament de Sabadell.  
 
La Sra. Montserrat Capdevila obre el torn de paraules. 
 
La Sra. Lucía demana quan s’iniciaran les obres, la Sra. Montserrat Capdevila respon 
que està previst començar un cop acabada la campanya de Nadal.  
 
La Sra. Gabriela Jiménez demana què vol dir a un nivell i per al tema de recollida 
d’aigües què vol dir. La Sra. Rosa Martínez indica que a un nivell no vol dir que sigui tot 
pla, sinó que hi haurà dos pendents i faran com una coberta, les cobertes planes poden 
tenir fins a un 2% que fa que les aigües es concentrin en una zona. Tota la zona de 
vianants del centre està construïda a un sol nivell i hi ha un espai de recollida d’aigua on 
es porta aquesta per pendent natural. 
 

S’incorpora la Sra. Anna López, vocal de l’AV Creu de Barberà. 
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7. Comunicacions 
 
La Sra. Montserrat Capdevila recorda que el passat 31 d’octubre es va fer una visita per 
als vocals del Consell de Districte dels pisos de la gent gran del Complex del Parc 
Central i així mateix el passat 1 de desembre es va fer una jornada de portes obertes 
als pisos que va acollir unes 450 persones. Són 114 pisos, el preu del lloguer varia 
entre 361 euros i 490 euros depenent dels metres quadrats, que va des de 33 a 63 m2.  
Disposen de 3 sales tallers i serveis vinculats als habitatges (direcció del centre, 
consergeria, serveis de neteja d’espais comuns i 2 hores al mes de l’habitatge i accés a 
l’espai relacional i activitats de dinamització cultural). Així mateix, indica que s’avisarà 
un cop es faci la posada en servei. 
 
La Sra. Montserrat Capdevila informa que el proper 23 de desembre hi haurà la 
inauguració de l’Escola de Bàsquet de Les Termes amb el finançament de l’Obra Social 
la Caixa i el suport del Club de Natació Sabadell. 
 
El dia 4 de gener està prevista l’arribada de l’Ambaixador de l’AV Campoamor-
Espronceda, està previst l’arribada a la pl. de Picasso a les 17 h.  
 
 

8. Torn obert de paraules 
 
La Sra. Anna López demana què ha passat amb el camp de futbol que hi ha al costat 
del Mercat de Campoamor, es va dir que al maig començarien les obres d’adequació 
del pàrquing i no s’han iniciat. 
 
La Sra. Montserrat Capdevila indica que es van treure les porteries i no s’han autoritzat 
jugar lligues de futbol però que encara no s’ha pogut fer l’adequació del pàrquing, però 
es mirarà. 
 
La Sra. Anna López informa que hi ha moltes fulles pel carrer. 
 
La Sra. Montserrat Capdevila indica que, tot i que es neteja, l’endemà torna a haver-hi 
fulles. Durant el 2011 i fins al juny del 2012 va haver-hi una part del projecte del de Pla 
de Barris que es deia Treball al Barris i que va permetre tenir un grup de gent 
contractada per fer un reforç en la neteja del districte. Ara s’ha aprovat un nou projecte 
de Treball als Barris que ens permetrà tenir un grup de persones contractades per fer 
diverses tasques al districte, entre elles la neteja viària, i que tot i ser un grup més petit 
ens permetrà fer neteges intensives en aquests punts. Està previst que comencin al 
gener. També hi hauran altre àmbits com el de mediació, dinamització, orientació 
laboral, i un programa taller d’horta al Ripoll. 
 
La Sra. Lucía Aparicio diu que no ha entès el tema del camp de futbol. 
 

S’incorpora el Sr. Roberto Abril, vocal del PSC. 
 
La Sra. Montserrat Capdevila diu que s’havia quedat que es trauria el camp quan 
s’acabés la temporada de lliga de futbol i s’adequaria com a pàrquing. Ara mateix no es 
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juga cap lliga i si hi ha algú jugant és espontani. Fins ara no s’ha pogut arranjar per falta 
de pressupost però s’intentarà de cara al 2013. 
 
La Sra. Montserrat Capdevila informa que es va aprovar al novembre la dissolució del 
Consorci del Parc Central. Aquesta dissolució està emmarcada en plans d’ajust dels 
dos municipis i cadascú assumirà les activitats de dinamització i la de manteniment que 
li correspongui. L’interlocutor canviarà, serà a través de l’Ajuntament, i pel que fa a les 
activitats, les quals s’havien anant especialitzant cap activitats de formació d’energies 
renovables, aniran pel mateix camí.  
 
El Sr. Antonio Cuevas informa que per problemes de salut no pot continuar sent vocal 
del Consell de Districte i que el substituirà la Sra. Lucía Aparicio com a vocal de l’AV 
Espronceda. 
 
La Sra. Montserrat Capdevila fa constar a l’acta l’agraïment i fa de testimoni del relleu. 
La Sra. Montserrat Capdevila demana si hi ha alguna pregunta més. No n’hi ha. 
 
La Sra. Montserrat Capdevila finalitza la sessió amb el desig d’unes bones festes per a 
tots. 
 
 

La presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària delegada, estenc aquesta acta. 
 

La secretària delegada    Vist i plau 
       La presidenta 


